
Haar werk bij ZLTO zette Ankie Wijnen 
op het spoor van verschillende 

bestuursfuncties bij coöperaties en 
andere bedrijven uit de agrarische 

sector. Bij veel besturen werd ze 
de eerste vrouwelijke voorzitter. 

Al dat bestuurswerk geeft haar veel 
energie, maar kan niet zonder een 

fl inke dosis fl exibiliteit van haarzelf en 
haar omgeving.

TEKST GRIETJE DE VRIES

+BOERIN & BESTUURBOERIN EN BESTUUR

Hoe ben je het bestuursleven ingerold?
‘Twaalf jaar heb ik bĳ  ZLTO gewerkt als beleidsmedewerker 
en als projectleider. Daarin heb ik een netwerk opgebouwd 
en veel ervaring opgedaan. Maar ook tĳ dens mĳ n studietĳ d 
was ik bestuurlĳ k actief. Uiteindelĳ k komt het erop neer 
dat mensen weten dat je bestaat en wat je kwaliteiten zĳ n. 
Voor de meeste besturen werd ik gewoon opgebeld met de 
vraag of ik het bestuur wilde versterken.’

Je lijst met bestuursfuncties is lang. Wat maakt 
besturen zo leuk?
‘Dat klopt en opmerkelĳ k genoeg word ik best vaak de voor-
zitter. Het leuke van besturen is het contact met alle men-
sen, maar ik vind het ook heel interessant om een organisa-
tie te leren kennen. Je komt echt in het hart van een bedrĳ f 
terecht. Daarnaast ontwikkel je jezelf in een bestuur. Het is 
heel afwisselend en je komt op allerlei plekken. Dankzĳ  de 
besturen is mĳ n wereld veel groter geworden.’

Wat motiveert je om bestuurlijk actief te zijn?
‘Mĳ n drĳ fveer is vooral dat de bedrĳ ven om de veehouderĳ  
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erg belangrĳ k zĳ n voor de agrarische bedrĳ ven. Je kunt 
als melkveehouder al je energie steken in je eigen bedrĳ f, 
maar de bedrĳ ven daaromheen moeten ook goed georgani-
seerd zĳ n. Ik vind het  bĳ voorbeeld belangrĳ k dat een bedrĳ f 
als Rabobank goed weet wat er speelt in de veehouderĳ  en 
dat het bĳ  de tĳ d blĳ ft. Uiteindelĳ k is het voor boeren erg 
belangrĳ k dat de bedrĳ ven waar zĳ  afhankelĳ k van zĳ n 
fi nancieel gezond zĳ n.’ 

Je bent vaak voorzitter in een bestuur. Wat is 
je verantwoordelijkheid als voorzitter?
‘Dat hangt natuurlĳ k af van de organisatie waarvoor je in 
het bestuur zit. Maar het belangrĳ kste is dat je goed in de 
gaten houdt wat nodig is voor je klanten, of leden van de 
coöperatie.’
‘Tegelĳ kertĳ d moet het bedrĳ f genoeg omzet houden. Het 
is altĳ d een balans tussen winst maken en genoeg investe-
ren in de toekomst en de klanten. Dat valt in mĳ n ogen 
samen met een goed, divers bestuur. Ik zet er altĳ d op in 
om zo veel mogelĳ k verschillende mensen in een bestuur
te krĳ gen, met hun eigen kwaliteiten en kennis.’

Ben je als vrouw in de minderheid in besturen?
‘Tĳ dens mĳ n eerste bestuursfuncties was dat absoluut zo. 
Bĳ  onder meer de coöperatieraad van FrieslandC ampina 
en de raad van commissarissen bĳ  Rabobank Peelland-Zuid 
was ik de eerste vrouwelĳ ke voorzitter. Dat vind ik eigen-
lĳ k nog steeds gek. Ik heb ook gesolliciteerd bĳ  een bestuur 
waar eerst discussie was intern: twee van de zeven bestuurs-
leden waren al vrouw. Zou een derde vrouw niet wat te 
veel wor den?’
‘Het moet ook niet zo zĳ n dat je voor een bestuur wordt 
gevraagd omdat je vrouw bent, het gaat uiteindelĳ k om je 
kwaliteiten. En dat is als vrouw tussen alle mannen een 
voordeel: zodra je gaat praten val je ook op. Mensen verge-
ten je niet zomaar, waardoor je ook in  bestuursfuncties 
terecht kunt komen. Inmiddels zĳ n er gelukkig veel meer 
vrouwen bestuurlĳ k actief.’

Krijg je energie van besturen, of kost het ook 
wel energie?
‘Ik krĳ g vooral veel energie van besturen. Het sociale 
aspect, de gesprekken die je voert en wat je kunt bereiken. 
Bĳ  de Rabo Foundation kon ik me bĳ voorbeeld inzetten 
voor sociale ontwikkeling van boerencoöperaties in ont-
wikkelingslanden. We helpen ze met het fi nancieren van 
projecten om kleine boeren vooruit te helpen. Maar het 
werk heeft soms ook een lastige kant. Door de jaren heen 
heb ik ook wel eens in een positie gestaan waarin we als 
bestuur beslissingen moesten maken die mensen persoon-
lĳ k raken. Dat hoeft niet vaak, maar het blĳ ft wel erg 
moeilĳ k als het moet.’

Hoeveel tijd ben je kwijt aan besturen?
‘Ik zeg altĳ d drie dagen in de week, volgens mĳ n man 
Joost zĳ n het er meer. In de zomertĳ d is het altĳ d wat 
rustiger – dat was wel ideaal toen onze drie kinderen vroe-
ger zomervakantie hadden. Maar geen week is hetzelfde 
en besturen hebben vaak in de avonduren vergaderingen. 
Je moet dus wel fl exibel zĳ n met je uren. Bĳ  mĳ  is dat 
een probleem, want mĳ n omgeving is ook fl exibel. Mĳ n 
man en ik hebben een melkveebedrĳ f samen met onze 
compagnons Henk Aarts en Cecile Snĳ ders. Dat geeft mĳ  
en Cecile tĳ d en ruimte om buiten de deur onze eigen din-
gen te doen. En toen onze kinderen klein waren, sprong 
mĳ n schoonmoeder vaak in om op te passen. Als die fl exi-
biliteit er niet is thuis, wordt besturen veel lastiger.’

Hoe combineer je het bestuurswerk met het 
bedrijf thuis?
‘Dankzĳ  de samenwerking op het melkveebedrĳ f zĳ n er 
geen taken die volledig van mĳ  afhangen. Ik doe de admi-
nistratie en spring af en toe bĳ  als er iemand nodig is. 
Dat is wel het leuke van de combinatie. Het ene moment 
sta ik in spĳ kerbroek en laarzen, een uur later in een pak 
met pu mps.’ l
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‘Naast de boerderij 
moeten de bedrijven 
eromheen ook goed 
georganiseerd zijn’
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